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Zápis z 25. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání 

(MV OP VVV) 

 

Datum konání:   1. prosince 2022 

Místo konání:  Harfa Office Park, Českomoravská 2420/15, Praha 9 

Účastníci jednání:  členové, pozorovatelé a hosté MV OP VVV dle prezenční listiny  

Předsedající:   Mgr. Aneta Caithamlová, MPA (místopředsedkyně MV) 

 

Program: 

Stav implementace OP VVV 

Přehled čerpání a predikce  

Vyhodnocení plnění výkonnostního rámce OP VVV  

Komunikační aktivity OP VVV  

Strategický realizační plán  

• SRP pro rok 2022 – roční vyhodnocení, SRP pro rok 2023  

Evaluace OP VVV  

• Aktualizace Evaluačního plánu, Zpráva o plnění Evaluačního plánu, Shrnující zpráva z evaluací  

Úvodní informace k realizaci individuálních systémových projektů (IPs)  

Informace o realizaci IPs:  

• Podpora krajského akčního plánování (P-KAP) – NPI ČR 

• Strategické řízení a plánování ve školách a v územích (SRP) – NPI ČR 

• Podpora práce učitelů (PPUČ) – NPI ČR 

• Inkluzivní a kvalitní vzdělávání v územích se sociálně vyloučenými lokalitami (IKV) – MMR 

Začátek jednání v 9:35 hod. 

Zahájení, úvodní slova 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA (místopředsedkyně MV), MŠMT, přivítala přítomné na 25. zasedání 

MV OP VVV. Omluvila účast pana náměstka Velčovského z důvodu neodkladné pracovní cesty do 

Bruselu. Upozornila, že jednání je z důvodu zpracování zápisu nahráváno. 

Konstatovala, že MV je usnášeníschopný a představila program zasedání (dle prezentace snímky 

č. 2 a 3). K programu nebyly vzneseny připomínky a byl konsensuálně schválen.  

Přivítala též zástupce Evropské komise (EK) Pavlu Pipkovou z Generálního ředitelství pro regionální 

a městskou politiku (DG REGIO) a Pavla Tychtla z Generálního ředitelství pro zaměstnanost, sociální 

věci a sociální začleňování (DG EMPL). 
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Pavel Tychtl, DG EMPL, EK, v úvodu upozornil na blížící se European Year of Skills, který bude 

příležitostí pro zviditelnění projektů OP VVV i OP JAK.  

Stav implementace a čerpání prostředků OP VVV  

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA představila stav implementace OP VVV (snímky č. 5 až 11), upozornila, 

že plná třetina z celkového počtu podpořených projektů je stále v realizaci. I přes obtíže, které přineslo 

pandemické období, je operační program v dobré kondici. Program je v současné době mírně 

přezávazkován, což zajišťuje vysokou míru vyčerpání alokovaných prostředků. V žádostech o 

průběžnou platbu bylo EK předloženo již více než 80 % alokace. Pravidlo n+3 pro čerpání prostředků by 

mělo být na konci roku 2022 splněno na 132 %.  

Plnění výkonnostního rámce 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA představila pokrok v naplňování výkonnostního rámce OP VVV (snímek 

č. 13). Vysvětlila, že ukazatel se za splněný považuje při dosažení alespoň 85 %. Této hranice zatím 

nedosahují tři finanční ukazatele a jeden věcný, přičemž dle predikcí ŘO dojde k jejich naplnění během 

roku 2023.  

Komunikační aktivity OP VVV realizované od května 2022 

Bc. Jan Frisch (ředitel odboru technické pomoci), MŠMT, představil komunikační aktivity (snímky č. 15 

až 17), které proběhly od květnového zasedání MV. Vysvětlil, že nyní se již intenzivně rozbíhá realizace 

komunikačních a propagačních aktivit OP JAK, nicméně stále probíhají též aktivity OP VVV zaměřené 

zejména na informování o dokončených výstupech realizovaných projektů. Komunikační aktivity 

OP VVV plánované na příští rok jsou zahrnuty v komunikačním plánu OP JAK, proto nebyl vytvořen 

samostatný plán pro OP VVV. 

Pavel Tychtl vznesl dotaz k plánované společné konferenci OP JAK a OP VVV, zda bude zaměřena na 

nějaké konkrétní téma s tím, že na jeho stanovení by se mohli podílet též členové MV. 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA potvrdila, že ŘO počítá se záměrem tematického zaměření konference, 

na její přípravu je však ještě dostatek času, téma tedy ještě není zvoleno. 

Strategický realizační plán OP VVV (SRP) 

Ing. Helena Barbořáková, MŠMT, představila Roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu 

OP VVV na rok 2022 a Strategický realizační plán OP VVV na rok 2023, které byly součástí zaslaných 

podkladových materiálů. ŘO pravidelně na základě analýzy rizik a plnění výkonnostních ukazatelů 

vyhodnocuje pokrok v implementaci programu. Přestože se OP VVV potýká s mnohými problémy 

souvisejícími zejména s pandemií covid-19 a ruskou invazí na Ukrajině, daří se naplňovat stanovené 

cíle a ŘO predikuje, že dojde k úspěšnému vyčerpání alokovaných prostředků. Je to i díky opatřením, 

která ŘO přijímal od samého počátku implementace programu a které mu umožňují povolovat 

prodlužování realizace relevantních projektů.  

Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy, navrhla znění usnesení a požádala 

o hlasování: 
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Monitorovací výbor OP VVV  

1. bere na vědomí Roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2022 ve znění 

podkladového materiálu č. 2.2 pro 25. zasedání MV OP VVV, 

2. projednal a bere na vědomí Strategický realizační plán OP VVV na rok 2023 ve znění 

podkladového materiálu č. 2.3 pro 25. zasedání MV OP VVV.  

Hlasování: Pro 24, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 1 v příloze zápisu. 

Evaluace OP VVV 

Ing. Michaela Mrózková (vedoucí oddělení evaluací), MŠMT, představila aktualizaci Evaluačního 

plánu OP VVV (snímek č. 22), která spočívá zejména ve zpřesnění indikativního plánu evaluačních 

aktivit včetně finanční alokace z důvodu pokročilé fáze implementace OP VVV. Evaluace OP VVV budou 

dokončeny v letošním a příštím roce. Pokud by vyvstala potřeba dalších evaluačních aktivit OP VVV, 

budou realizovány v rámci evaluačního plánu OP JAK.  

Dále představila hlavní informace ze Zprávy o plnění Evaluačního plánu OP VVV za období srpen 2021 

až srpen 2022 (snímek č. 24). Evaluace byly zaměřeny zejména na IPs a závěrečná hodnocení v rámci 

Průběžné evaluace implementace OP VVV. V oblasti výzkumu a vývoje evaluace potvrdila úspěšnost 

IPs CzechELib, jehož prostřednictvím probíhal centralizovaný nákup elektronických informačních 

zdrojů (EIZ). Dle výsledků šetření došlo u výzkumných organizací ke snížení administrativy spojené 

s nákupem EIZ, ke sjednocení licenčních podmínek, k úsporám finančních prostředků a nárůstu objemu 

nakupovaných EIZ, byla podpořena též spolupráce českých výzkumných organizací se zahraničními. 

Průběžná evaluace implementace OP VVV byla zaměřena na celkové vyhodnocení dosažených 

výsledků v oblasti výzkumu a vývoje a vysokých škol. Nyní probíhá vyhodnocování výsledků v oblasti 

regionálního školství a technické pomoci. Dále byly evaluace zaměřeny na hodnocení horizontálních 

principů, multifondovosti OP VVV a jeho uzemní dimenze. V tomto i příštím roce budou probíhat interní 

šetření na základních a středních školách. S doporučeními plynoucími z evaluací ŘO pracuje a aktivně 

je využívá zejména při přípravě výzev OP JAK. 

Následně upozornila na povinnost ŘO zpracovat Shrnující zprávu z evaluací OP VVV, která bude do 

konce roku 2022 odeslána EK. Jejím obsahem je přehled všech evaluačních aktivit OP VVV a shrnutí 

hlavních zjištění dle jednotlivých podporovaných oblastí OP VVV. Závěrem představila shrnutí 

nejdůležitějších parametrů a výsledků této zprávy (viz snímky č. 26 až 29). 

Pavel Tychtl se dotázal na bližší zaměření šetření na základních školách. 

Ing. Michaela Mrózková vysvětlila, že na základních školách se pravidelně provádí dotazníková šetření 

se sadou otázek zaměřených na kvalitu vzdělávání a inkluzi, např. na práci s dětmi/žáky s odlišným 

mateřským jazykem či práci s romskými žáky. Dotazníkové šetření probíhá ve dvou fázích. Nejprve jsou 

osloveni zástupci vedení škol, od kterých jsou získány kontakty na ostatní pedagogické pracovníky 

školy. Dotazník je zaslán prostřednictvím online nástroje na poskytnuté kontakty, tzn. na větší počet 

respondentů dané školy. Sběr dat realizovaný tímto způsobem zajišťuje vyšší míru objektivity a kvalitu 

výsledků šetření. Šetření se provádí s dvouletou frekvencí, lze tedy vyhodnocovat vývoj v čase. Protože 

investice do vzdělávání se projevují v dlouhodobějším horizontu, ŘO předpokládá, že očekávané 

výsledky intervencí OP VVV se projeví v následných šetření prováděných v rámci OP JAK. 
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Mgr. Aneta Caithamlová, MPA navrhla znění usnesení a požádala o hlasování:  

Monitorovací výbor OP VVV  

1. schvaluje navrženou aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV – verze 6 ve znění podkladového 

materiálu č. 3.2 pro 25. zasedání MV OP VVV, 

2. bere na vědomí Zprávu o plnění Evaluačního plánu OP VVV ve znění podkladového materiálu 

č. 3.3 pro 25. zasedání MV OP VVV, 

3. bere na vědomí Shrnující zprávu z evaluací OP VVV ve znění podkladového materiálu č. 3.4 pro 

25. zasedání MV OP VVV. 

Hlasování: Pro 24, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 2 v příloze zápisu. 

Informace o realizaci individuálních systémových projektů (IPs) 

Mgr. Stanislav Tvaroh (ředitel odboru administrace projektů regionálního školství), MŠMT, představil 

přehled a základní informace k pokroku v realizaci IPs a také zajímavosti z hodnocení jejich výstupů 

(snímky č. 31 až 41). 

Mgr. Jitka Baťková, Česká konference rektorů, vznesla dotaz, zda by bylo možné do OP JAK pevně 

ukotvit a zveřejnit zmíněná interní kritéria pro hodnocení výstupů tak, aby byla dostupná i příjemcům. 

V OP VVV se stalo, že k průběžně předkládaným výstupům byly vzneseny připomínky až v závěrečné 

zprávě, např. na doplnění citací. 

Mgr. Stanislav Tvaroh odpověděl, že byly zveřejněny základní požadavky na výstupy (v roce 2019), 

které považuje za dostatečné. Snahou ŘO je poskytovat zpětnou vazbu průběžně, ale záleží také na 

administrativní kapacitě. ŘO výstupy následně zveřejňuje a musí proto kontrolovat, zda splňují citační 

i jiné normy. I když pravděpodobně dojde k dílčím úpravám systému hodnocení výstupů, základní 

nastavení v této oblasti lze považovat za funkční. 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA doplnila, že budou jasně vymezené mantinely pro hodnocení výstupů. 

Přislíbila posoudit možnosti úpravy současného nastavení.  

Podpora krajského akčního plánování (P-KAP) – NPI ČR   

Ing. Irena Fričová, Národní pedagogický institut ČR, představila závěrečnou prezentaci projektu P-KAP 

(snímky č. 43 až 48).  

K prezentaci projektu nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

Strategické řízení a plánování ve školách a v územích (SRP) – NPI ČR   

Mgr. Tereza Halouzková, MBA, Národní pedagogický institut ČR, představila závěrečnou prezentaci 

projektu SRP (snímky č. 49 až 64). 

Mgr. Jitka Baťková vznesla dotaz, jak se s výstupy projektu SRP bude pracovat dál, a to jak 

u individuální podpory škol, tak konkrétně u vytvořeného vzdělávacího programu pro ředitele a vedení 
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škol. Výstupy budou dostupné v databázi, časem však budou zastaralé. Aktuálně NPI vytvořený 

vzdělávací program pro ředitele školám nenabízí. Zajímalo ji tedy, zda NPI bude nadále v rámci nabídky 

svých vzdělávacích programů nabízet i tyto zavedené systémy vzdělávaní a podpory, jelikož jiné 

vzdělávací instituce nabízejí pro školy obdobné vzdělávací projekty za vyšší náklady. 

Mgr. Tereza Halouzková, MBA uvedla, že NPI momentálně připravuje a částečně již realizuje vzdělávací 

programy Lídr školy. Individuální podpora škol bude pokryta navazujícím projektem Metodická 

podpora akčního plánování. 

Mgr. Hana Stýblová, Asociace ředitelů základních škol, podpořila Mgr. Baťkovou s tím, že projekt SRP 

byl úspěšný a dobře rozpracovaný a rovněž upozornila, že s vytvořeným vzdělávacím programem pro 

ředitele škol NPI dále nepracuje a taktéž nepokračuje ve strategickém plánování.  

Mgr. Tereza Halouzková, MBA reagovala, že oba projekty na strategické plánování P-KAP a SRP 

naplnily své výstupy, ale nemají povinnou udržitelnost. Projekty otestovaly různé nástroje, a nyní na 

ně navazuje další projekt, který je má propojit/sjednotit. 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA upřesnila, že ačkoliv není v projektu stanovena povinná udržitelnost, s 

pozitivními výstupy je samozřejmě nutné dále pracovat a ideálně převzít jejich financování do 

národních prostředků. S touto problematikou souvisí také plánovaná změna v řízení IPs pro OP JAK. 

Mgr. Jitka Baťková doplnila, že školy vzdělávací program pro ředitele oceňovaly jako velmi přínosný 

a NPI by jej proto mělo dále nabízet, školy by si jistě byly ochotny program minimálně částečně 

financovat. 

Ing. Irena Fričová doplnila, že se s výstupy projektu se pracuje, ale financování z OP VVV již bylo 

ukončeno.  

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA přislíbila předání dotazu NPI a rovněž sekci II MŠMT, jejíž zástupci 

bohužel na jednání MV tentokrát nedorazili. 

Ing. Miloš Rathouský, Svaz průmyslu a dopravy ČR, navrhl, aby za MV bylo formulováno doporučení 

pro zavedení udržitelnosti pro IPs. 

Ing. Helena Barbořáková reagovala, že není zásadní zavést udržitelnost pro celý systém, který mají IPs 

nastartovat a vyzkoušet, ale pokračovat v práci s vytvořenými výstupy. Členové MV budou 

informováni, co se s výstupy bude dál dít, např. jestli se podpořené vzdělávání stane běžnou součástí 

nabídky NPI apod. V tomto duchu bude předán požadavek vedení NPI. 

Prof. Dr. Ing. Zdeněk Kůs, Česká konference rektorů, navrhl ošetřit situaci usnesením, že členové MV 

budou o této problematice podrobněji informováni na příštím zasedání MV OP VVV. 

Tento podnět byl členy podpořen s tím, že znění usnesení bude projednáno po prezentaci dalších 

projektů. 

Podpora práce učitelů (PPUČ) – NPI ČR 

Mgr. Petr Naske, Národní pedagogický institut ČR, přednesl závěrečnou prezentaci projektu PPUČ 

(snímky č. 65 až 77) a nechal kolovat publikace z projektu. 

Mgr. Marta Musilová, Úřad vlády ČR – Rada vlády pro rovnost žen a mužů, vznesla dotaz, zda a jak 

byla v tomto projektu zohledněna rovnost žen a mužů, zda k tomu existují nějaké výstupy. 
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Mgr. Petr Naske reagoval, že pokud dotaz směřoval ke způsobu a míře zapojení mužů a žen, pak musí 

konstatovat, že z tohoto pohledu nebyly výstupy projektu vyhodnocovány, vždy se pracovalo se 

sborem učitelů bez genderového rozlišení. Horizontální principy byly samozřejmě dodržovány, 

a i v metodických materiálech byl přístup genderově korektní. Nabídl další osobní konzultaci 

k případnému dovysvětlení problematiky. 

Inkluzivní a kvalitní vzdělávání v územích se sociálně vyloučenými lokalitami (IKV) – 

MMR 

RNDr. Roman Matoušek, Ph.D., MMR – Agentura pro sociální začleňování, představil prezentaci 

projektu IKV (snímky 78 až 85) a také publikace vzniklé v projektu.  

K přednesené prezentaci neproběhla žádná diskuse. 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA poděkovala za prezentace IPs a vrátila se zpět k navrženému usnesení 

o návaznosti a využití výstupů IPs v oblasti akčního plánování. Po všeobecném přijetí návrhu nechala 

hlasovat o usnesení v následujícím znění: 

Monitorovací výbor OP VVV  

ukládá Řídicímu orgánu, aby na příští zasedání MV OP VVV zajistil poskytnutí informace týkající se 

problematiky využitelnosti výstupů IPs v oblasti akčního plánování. 

Hlasování: Pro 24, proti 0, zdržel se 0.  

MV OP VVV schválil Usnesení č. 3 v příloze zápisu. 

Různé a závěr 

Mgr. Aneta Caithamlová, MPA informovala všechny přítomné o termínu dalšího zasedání MV OP VVV, 

které se bude konat 4. května 2023. Poděkovala všem za účast, popřála krásný adventní čas a zasedání 

ukončila. 

Konec jednání 11:45 hod. 

 

Hlavní závěry MV OP VVV 

25. MV OP VVV 

• vzal na vědomí Roční vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2022 
a projednal a vzal na vědomí Strategický realizační plán OP VVV na rok 2023; 
 

• schválil navrženou aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV (verze 6), vzal na vědomí Zprávu 
o plnění Evaluačního plánu OP VVV a vzal na vědomí Shrnující zprávu z evaluací OP VVV. 
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Přílohy zápisu: 

• P1 Prezenční listina z 25. zasedání MV OP VVV 

• P2 Prezentace 25. zasedání MV OP VVV, včetně příloh 

• Usnesení č. 1 k Ročnímu vyhodnocení Strategického realizačního plánu OP VVV na rok 2022 

a k Strategickému realizačnímu plánu OP VVV na rok 2023 

• Usnesení č. 2 k aktualizaci Evaluačního plánu OP VVV (verze 6), ke Zprávě o plnění Evaluačního 

plánu OP VVV a k Shrnující zprávě z evaluací OP VVV 

• Usnesení č. 3 k udržitelnosti výstupů IPs v oblasti akčního plánování 

 

Zapsal:   sekretariát MV 

Schválil:  PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. (předseda MV) 

  

 

 

 
PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. v. r. 

předseda MV 


